
1 

 

 

Protokół Nr XII.2015 

z obrad Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 18 grudnia 2015 roku 

 

   1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
     Otwarcia XII sesji V kadencji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady 

Mirosław Gąsik stwierdzając na sali obecność 20 radnych. Przewodniczący Rady przywitał 

przybyłych gości: Kierowników jednostek organizacyjnych, Naczelników wydziałów 

Starostwa Powiatowego, przedstawicieli prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący Rady 

przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza 

Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego. 

  2. Przyjęcie porządku obrad. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił proponowany porządek obrad i zapytał 

czy są propozycje zmian do porządku.  

  Starosta Henryk Janowicz: w imieniu Zarządu Powiatu proponuję wprowadzić do porządku 

obrad projekt uchwał w sprawie: 

  - Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie przedstawioną propozycję 
zmian do porządku obrad.  

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad w/w pro-

jektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowa-

dzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

  1. Otwarcie obrad XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

  2. Przyjęcie porządku obrad. 

  3. Przyjęcie protokołu Nr XI z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 2015 

roku. 

  4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

  5. Interpelacje radnych. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

          2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 2022, 

           3) wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowa-

ne kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015, 

          4) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagań-

skiego w roku 2016, 

       5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2022, 

           a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-

nansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 

           b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze, 

                     c) dyskusja oraz przyjęcie autopoprawek, 

           d) przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie Wielo-

letniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 

           e) głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
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6) uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2016 rok, 

          a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powia-

tu żagańskiego na rok 2016, 

          b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2016, 

                   c) dyskusja oraz przyjęcie autopoprawek, 

          d)  przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie uchwa-

lenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2016,   

          e)  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami. 

      7) Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego. 

  7. Odpowiedzi na interpelacje. 

  8. Informacje i oświadczenia. 

  9. Wnioski. 

10. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

 

 3. Przyjęcie protokołu Nr XI z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 

2015 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z obrad XI sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 2015 roku wyznaczeni byli Radny Jerzy 

Bielawski oraz Radny Maciej Boryna, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Jerzy Bielawski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Maciej Boryna: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z obrad XI sesji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 2015 roku. 

Protokół z obrad XI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 4 grudnia 2015 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 

  4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana 

wraz  

z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 

    Radni nie wnosili pytań do przedstawionej informacji. 

Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami stanowi załącznik do 

protokołu. 

  5. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radni nie złożyli interpelacji. 

  6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

  Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: ostatnią uchwała Rady Powiatu w sprawie zmian bu-

dżetu podjęte zostaną zmiany dotyczące wypracowanych środków przez nasze jednostki na 

128,00 zł, 1000,00 zł przeznaczamy na fundusz wsparcia policji, są to dwie nagrody dla po-

licjantów. Dodatkowo wypracowaliśmy zwiększone środki tj. 50.000,00 zł ze sprzedaży 

druków komunikacyjnych i przeznaczamy je na druki komunikacyjne jeszcze w tym roku. 

SOSW w Szprotawie otrzymał dodatkowe środki na projekt „A TOTAL DRAMA – Come-

nius”. 50.000,00 zł zdejmujemy z zadania majątkowego, były środki zaplanowane na opra-

cowanie dokumentacji projektowej na budowę jednostki ratowniczo – gaśniczej w Szprota-

wie, ponieważ zadanie to w 2015 roku nie będzie realizowane dlatego 30.000,00 zł zostało 
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zwrócone dla Gminy Szprotawa, a 20.000,00 zł zostało przeznaczone na nagłośnienie sali 

narad. Przenosimy środki między działami w wydziale OKT oraz oszczędności w wydat-

kach bieżących przeznaczamy również na zakup nagłośnienia Sali, czyli ogólnie przezna-

czamy 35.000,00 zł na nagłośnienie sali konferencyjnej. PCPR zmienia plan wydatków w 

związku z tym, że zmieniła się ustawa  

o świadczeniach opieki zdrowotnej i mamy obowiązek ponoszenia kosztów za wyżywienie  

i zakwaterowanie dzieci umieszczonych przez sąd  w Zakładach Opiekuńczo Leczniczych. 

ZOL we Wrocławiu obciążył kosztami PCPR za okres od września do grudnia 2015 roku  

i w związku z tym jednostka wystąpiła o zmianę planu na kwotę 26.730,00 zł. Są to wszyst-

kie zmiany, które przedstawione zostały w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: chciałem zabrać głos w dyskusji na temat proponowanej zmia-

ny, a chodzi mi głównie o jeden punkt, bo z pozostałymi zmianami, jak najbardziej się zga-

dzam. Chciałbym doprecyzować kwestię zakupu nagłośnienia, bo 35.000,00 zł, biorąc pod 

uwagę to zadanie, to jest to bardzo duża kwota. Myślę, że takie nagłośnienie maja najwięk-

sze dyskoteki, generalnie w naszym regionie. Czy to jest związane z tego typu planami Sta-

rostwa? Ewentualnie jakieś kwestie techniczne, czy można bliżej powiedzieć? 

Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka:  w sprawie nagłośnienia, zostało przeprowadzone 

rozeznanie cenowe i jest to najniższa cena. Będzie 25 mikrofonów stacjonarnych i 4 mikro-

fony bezprzewodowe oraz cały sprzęt nagłaśniający i nagrywający. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: chciałbym zapytać kolegę Radnego Kwarciń-
skiego ile kosztowało nagłośnienie podobne bardzo w mieście, czy masz takie rozeznanie? 

Za kadencji, kiedy byłeś radnym też było zakupywane nagłośnienie. Było już takie nagło-

śnienie i Pan Tomasz Kwarciński, jako Radny Miejski, z takiego nagłośnienia korzystał i 

wtedy mu to nie przeszkadzało natomiast my w takich warunkach musimy pracować, sam 

przed chwilą musiał jeszcze czekać na mikrofon, ja myślę, że akurat jest to dobre rozwiąza-

nie dla nas, dla słuchaczy i nie przesadzajmy, że 35.000,00 zł to jest porażająca kwota. 

Radny Tomasz Kwarciński: jeżeli chodzi o tą salę, to jesteśmy chyba w innej sali niż sala ob-

rad. Natomiast co do tego, jak obradują radni w mieście to chyba nie jest naszą rolą, żeby to 

oceniać, bo jesteśmy radnymi powiatowymi. Wiem, że kiedy ja byłem, chociaż to też nie 

powinno być przedmiotem dyskusji, ale kiedy byłem radnym miejskim to żadnego nagło-

śnienia nie było, ale myślę, że to nie jest taka kwestia, żeby tutaj szczegółowo rozwijać się 
w tym temacie. Chciałem tylko wiedzieć na temat szczegółowych specyfikacji technicznych. 
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Starosta Henryk Janowicz: od 16 lat nie było zakupywane nagłośnienie, stwarzało nam to 

wiele problemów, a ja nie będę przyrównywał pracy Rady Powiatu, pracy Rady Miasta, czy 

jakiejkolwiek Rady Gminy do dyskoteki. Na dyskotece mogą sobie kupować, co chcą, mnie 

to nie interesuje. Uważam, że praca Rady Powiatu jest jedną z dosyć zaszczytnych i waż-
nych prac, jeżeli chodzi o cały powiat i tutaj radni i nie tylko radni, ale i zaproszeni gości 

muszą czuć się komfortowo. My na dzień dzisiejszy po 16 - tu latach żeśmy się tego dopra-

cowali, że możemy sobie zmienić sprzęt. To nagłośnienie to nie jest kupowanie w 

,pierwszym lepszym sklepie tylko oferta, którą przedkładamy i nam składają propozycje 

osoby, które chcą nam sprzedać dany towar, a my wybieramy najtańszą i bardzo dobrą. Za-

znaczam, w naszej sali, co roku korzysta mnóstwo podmiotów, bo nie jest tylko praca Rady 

Powiatu, ale to są spotkania stowarzyszeń pozarządowych, różnego rodzaju organizacji i też 
naszych jednostek. Między innymi korzystają jednostki oświatowe, związane z PCPR, ko-

rzystają nawet osoby fizyczne, które wynajmują salę oraz niejednokrotnie różne instytucje 

np. urzędy gmin, które też wynajmują i robią spotkania. Ostatnio było też liczne spotkanie, 

organizacja, które prowadzą rolnicy i też korzystają, bo to ma służyć mieszkańcom powiatu 

i mieszkańcom wszystkich gmin. Nie będę tego traktował, jak dyskoteki, przepraszam bar-

dzo, ale jest to zbyt poważna instytucja, a nie dyskoteka. 

Radny Andrzej Katarzyniec: czy procedury związane z zakupem sprzętu, jakie obowiązują  
w Starostwie zostały zachowane? Jeżeli tak to zakończmy dyskusję, bo szkoda czasu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zakończył dyskusję, odczytał projekt uchwały i pod-

dał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 20 rad-

nych. 

          2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015 – 

2022, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza finansowa uległa zmianie  

w związku z tym, że dochody ujęte w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu zostały 

zwiększone i również zostały zwiększone wydatki. W związku z tym załącznik Nr 1 do 

WPF uległ zmianie i to są zmiany zatwierdzone uchwałą w sprawie zmian budżetu. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
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  Uchwała została przyjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 20 rad-

nych. 

 

           3) wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezreali-

zowane kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-

wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Rada Powiatu ma taką możliwość, aby podjąć uchwałę 
w sprawie wydatków tzw. niewygasających. Są to wydatki, które zostały zaplanowane w 

budżecie 2015 roku lecz nie zostaną wykonane. Wydatki te ujmowane są w roku 2015 cho-

ciaż ich płatność wykracza poza rok budżetowy. W związku z niemożliwością wykonania 

tych zadań w roku 2015, Zarząd Powiatu podjął decyzję o przekazaniu pod obrady Rady 

Powiatu czterech zadań inwestycyjnych. Są to cztery zadania drogowe tj. Przebudowa mostu 

w ciągu drogi powiatowej nr 1064F w miejscowości Żagań, ul. Żelazna, przebudowa drogi 

powiatowej 1086F pomiędzy Małomicami, a Szprotawą wraz z budową ścieżki rowerowej z 

oświetleniem, przebudowa nawierzchni chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 1072F w 

miejscowości Jabłonów, odnowa nawierzchni chodnika i zatoki autobusowej w ciągu dróg 

powiatowych nr 1070F i nr 1072F w miejscowości Wrzesiny wraz z odwodnieniem. War-

tość zadań, które nie wygasają z upływem roku 2015, wynosi 197.707,00 zł. Żeby wskaźnik 

wykonania budżetu był również dobry, czyli sięgający 90 – 95%, dlatego podejmuje się te 

decyzje,  

a budżet na rok 2016 został już zaplanowany, nie ujęto tych zadań i dlatego jest potrzeba, 

aby te zadania przenieść, jako wydatki niezrealizowane, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

          4) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

żagańskiego w roku 2016, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: projekt powyższej uchwały omawiany był na 

wspólnym posiedzeniu komisji i wszyscy zapoznali się z uzasadnieniem. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblew-

ski: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt 

uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

       5) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 

– 2022, 

           a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radni otrzymali projekt uchwały zgodnie z termi-

nami ustawowymi w związku z tym nie ma potrzeby odczytywania tego projektu, tym bar-

dziej, że jest to bardzo obszerny dokument. 

           b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radni otrzymali również opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, czy możemy tylko główne punkty opinii przeczytać bez czytania całej 

opinii? Jeżeli nie widzę sprzeciwu na sali więc rozumiem, że ta propozycja została przyjęta. 

Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Tomasza Hucała o odczytanie 

opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: najważniejsze sentencje z uchwały nr 549.2015 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 30 

listopada 2015 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022. Skład 

Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach: 

1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 

2. Joanna Chruściel – Członek, 

3. Adriana Kamedulska – Członek, 

opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał również pouczenie do w/w uchwały. 

Uchwała Nr 549.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 30 listopada 2015 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 

2022, stanowi załącznik do protokołu. 

                    c) dyskusja oraz przyjęcie autopoprawek, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienia uzasadnienia w sprawie 

autopoprawek. 
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Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: autopoprawka dotycząca wieloletniej prognozy finan-

sowej dotyczy przedłożonych autopoprawek do projektu uchwały budżetowej na rok 2016.  

W związku z tym dochody wzrastają o 39.000,00 zł i jest to zwiększenie dochodów z tytułu 

sprzedaży mienia oraz zwiększają się wydatki o 39.000,00 zł i są to środki przeznaczone dla 

SOSW w Żaganiu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

           d) przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczący Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec poprosił z - cę 
Przewodniczącego Komisji Mariusza Krugłego o odczytanie opinii komisji. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Mariusz Krugły:  

Na posiedzeniu komisji w dniu 15.12.2015 r. komisja zapoznała się z: 

1) projektem Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finan-

sowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016-2022. 

1) autopoprawkami do projektu przedłożonymi przez Zarząd Powiatu  

2) uchwałą nr 549/2015 roku Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  

o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej na  lata 2016-2022. 

Na podstawie w/w dokumentów Komisja opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Po-

wiatu Żagańskiego projekt Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Pro-

gnozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016-2022 wraz z autopoprawkami. 

Zarząd Powiatu Żagańskiego w ustawowym terminie przedłożył projekt uchwały (do 15 listo-

pada 2015 roku). 

Projekt zawiera: 

1) dochody bieżące oraz wydatki bieżące budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym 

na obsługę długu, gwarancje i poręczenia; 

 2) dochody majątkowe, w tym dochody ze sprzedaży majątku, oraz wydatki majątkowe bu-

dżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

 3) wynik budżetu jednostki samorządu terytorialnego; 

 4) przeznaczenie nadwyżki albo sposób sfinansowania deficytu; 

 5) przychody i rozchody budżetu jednostki samorządu terytorialnego, z uwzględnieniem 

długu zaciągniętego oraz planowanego do zaciągnięcia; 

 6) kwotę długu jednostki samorządu terytorialnego, w tym relację, o której mowa w art. 243, 

oraz sposób sfinansowania spłaty długu; 

 7) objaśnienia przyjętych wartości. 

 8) kwotę wydatków bieżących i majątkowych wynikających z limitów wydatków na plano-

wane i realizowane przedsięwzięcia, o których mowa w ust. 3; 

 9) kwotę wydatków na wynagrodzenia i składki od nich naliczane oraz wydatki związane  

z funkcjonowaniem organów jednostki samorządu terytorialnego. 

Wartości przyjęte w wieloletniej prognozie finansowej i budżecie na 2016 rok są zgodne. 

W roku 2016 i latach następnych została zachowana równowaga dochodów i wydatków bie-

żących. 

Prognoza kwoty długu stanowi integralną część WPF Powiatu i sporządzona jest na okres na 

który zaciągnięto zobowiązania . Rok 2022 jest ostatnim rokiem spłaty zaciągniętych zobo-

wiązań. 
Z prognozy kwoty długu i jego spłaty wynika że w latach 2016 – 2022 powiat żagański speł-

nia wskaźniki określone w art. 243 ustawy o finansach publicznych. 
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Wielkości przyjęte w WPF na 2016-2022 rok oraz projekcie budżetu na rok 2016 pozwalają 
na sformułowanie wniosku, że przy realizacji założonych wielkości w roku budżetowym 2016 

jak i latach następnych objętych prognozą zachowane zostaną przepisy ustawy o finansach 

publicznych dotyczące uchwalania i wykonywania budżetów. 

W uchwale ujęto upoważnienia dla organu wykonawczego .  

Upoważniono Zarząd Powiatu do: 

1) do zaciągania zobowiązań : 
a) z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest nie-

zbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wy-

kraczają poza rok budżetowy. 

2) przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowią-
zań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym jest niezbędna do zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i termin zapłaty upływa w roku następnym. 

W/w upoważnienia są zgodne z ustawą o finansach publicznych.  

Wobec powyższego Komisja opiniuje jak w sentencji. 

Komisja obradowała w  składzie : 

1.  Katarzyniec Andrzej 

2.  Krugły Mariusz   

3.  Bielawski Jerzy   

4.  Kopta Marek 

5.  Boryna Maciej   

6. Teler Zbigniew. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 

           e) głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz  

z autopoprawkami i poddał pod głosowanie. 

  Uchwała wraz z autopoprawkami została podjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” 

przy udziale 20 radnych. 

6) uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2016 rok, 

          a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej 

powiatu żagańskiego na rok 2016, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: zgodnie z terminami ustawowymi Radni otrzymali 

projekt uchwały budżetowej wraz z załącznikami i wyjaśnieniami. Tak jak w przypadku po-

przedniej uchwały nie ma potrzeby odczytywania tego projektu. 

           b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały  

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2016, 
Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Tomasza Hucała o odczytanie 

opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: najważniejsze sentencje z uchwały nr 550.2015 
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Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 30 

listopada 2015 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Żagańskiego na 2016 rok Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w 

osobach: 

1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 

2. Joanna Chruściel – Członek, 

3. Adriana Kamedulska – Członek, 

opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  

budżetowej Powiatu Żagańskiego na 2016 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał również pouczenie do w/w uchwały. 

Uchwała Nr 550.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 30 listopada 2015 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Żagańskiego na 2016 rok stanowi załącznik do protokołu. 

                    c) dyskusja oraz przyjęcie autopoprawek, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienia uzasadnienia w sprawie 

autopoprawek. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: autopoprawkami zwiększono dochody i wydatki  

o 39.000,00 zł, bo tak jak mówiłam przy rozpatrzeniu wieloletniej prognozy finansowej, SO-

SW w Żaganiu zostały zabezpieczone środki na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych i 

zwiększone dochody z tytułu sprzedaży mienia. Również zmieniono rozdział środków fundu-

szu pracy i zmianie uległa klasyfikacja rozdziału nieodpłatnej pomocy prawnej, są to zadania 

zlecone.  Referat Organizacyjny i Biuro Rady, jak również Wydział Rolnictwa są to wydziały 

w Starostwie, które zaplanowały środki na zakup pomocy, czyli fachowych wydawnictw i 

zgodnie ze zmiana klasyfikacji budżetowej, uległ zmianie paragraf tych wydatków. Zmienio-

no również paragraf zobowiązań, które płacimy za SP ZOZ, są to tzw. zasądzone renty. 

Zmieniono też rozdział dotacji dla spółek wodnych, również zmianie uległo brzmienie zada-

nia majątkowego czyli „Rozbudowa drogi powiatowej nr 1073F polegającej na przebudowie 

mostu na rzece Brzeźniczanka w miejscowości Brzeźnica w ciągu drogi powiatowej nr 1073F 

w km 0+200”. Są to wszystkie zmiany dotyczące autopoprawki, czyli załącznik nr 1, nr 2 i nr 

8, czyli dotacje, gdzie uległ zmianie rozdział na dotacje dla spółek wodnych i zmniejszyła się 
dotacja na nieodpłatną pomoc prawną udzielona w formie dotacji, ponieważ powiat zabezpie-

czył środki na zakup materiałów biurowych do tych punktów, gdzie ma być świadczona bez-

płatna pomoc prawna, a dotacja będzie przeznaczona tylko na wynagrodzenia dla prawników, 

którzy będą pracowali w tych punktach. 

         Starosta Henryk Janowicz: w sprawie bezpłatnej pomocy prawnej, będzie funkcjonowała na 

terenie powiatu w trzech miejscach tj. Iłowa, Żagań i Szprotawa. Będą to darmowe porady dla 

tych potrzebujących i my do tego ochoczo przystąpiliśmy, bo będzie pomoc tym, którzy na-

prawdę potrzebują tej pomocy. 

         Radny Zbigniew Teler: analizując ten budżet i przyjęte autopoprawki możemy być spokojni  

o ten budżet i nasz powiat i jego funkcjonowanie, ponieważ na inwestycje w tym budżecie 

przeznacza się około 20% budżetu. Świadczy to o tym, że budżet jest rozwojowy, oczywiście 

chciałoby się dużo więcej, bo każda gmina ma o wiele większe potrzeby, ale gdybyśmy nawet 

50% budżetu przeznaczyli na inwestycje to i tak tego nie zaspokoimy. Biorąc pod uwagę to, 

że wszystkie środki, w zdecydowanej większości, są to środki z dotacji, subwencji i są środ-

kami naznaczonymi. Moje zdanie jest takie, że jest to budżet bardzo pozytywny, rozwojowy, 

bo ten wskaźnik pozwala nam optymistycznie patrzeć w przyszłość i nie grozi nam stagnacja.  

Radny Stefan Gołek:  

- jakie są priorytety tego budżetu, żelazne, które muszą zostać wykonane w 2016 roku? 

- drugie pytanie dotyczy oświaty, bo nie wiem czy wszyscy zdają sobie sprawę, ale myślę, że 

tak, że oświata jest najpoważniejszą działką działalności powiatu, bo jak policzyć wszyst-
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kich zatrudnionych nauczycieli i pracowników administracji i obsługi to jest to największy 

zakład pracy.  w zeszłym roku zmuszeni byliśmy, z przyczyn obiektywnych, uszczuplić 
pensa godzinowe niektórych pracowników pedagogicznych. Czy jest szansa na to, żeby w 

2016 roku w szkołach przywrócić te etaty, które w tym roku zmuszeni byliśmy zmniejszyć? 

Czyli dwa pytanie, jaka jest strategia Zarządu, czyli najważniejsze inwestycje w roku 2016? 

Czy jest szansa zmienić sytuację w szkołach nam podległych? 

Starosta Henryk Janowicz: w odpowiedzi na zadane pytania – strategia, jeżeli chodzi o inwe-

stycyjne, to robić inwestycje tam, gdzie samorządy dokładają do naszych zadań i my dokła-

damy się do zadań samorządów, bo to jest jedyna szansa, gdzie dwóch, trzech współfinansuje 

zadania, jest łatwiej prowadzić inwestycje. Przyjęliśmy taką strategię, że jedna inwestycja 

duża, a dużo małych inwestycji, żeby wspierać też mniejsze gminy, bo tych gmin mamy 

dziewięć.  
W sprawie oświaty, my nigdy nie będziemy oszczędzać na oświacie i nie oszczędzamy, bo 

jak Radny wie nie mamy zamiaru nic łączyć ani likwidować. Jeżeli chodzi o niektóre etaty, 

które zostały zlikwidowane, to zrobili dyrektorzy szkół i oni są świadomi tego i oni odpowia-

dają za oświatę. My inwestujemy w oświatę, wchodzimy w pewne projekty, między innymi 

projekty miękkie jak i twarde, o których mówiono na sesjach i komisjach, że będziemy te 

projekty  

w najbliższych latach realizować. W sprawie minimalnych płac, z tego, co wiem niektórzy 

dyrektorzy podnieśli wynagrodzenia pracownikom pytając mnie o zgodę i wyraziłem zgodę, 
bo jeżeli są środki to należy podnieść tym, co najmniej zarabiają. Faktem jest, że jest mała 

ilość dzieci, bo weszliśmy w dołek demograficzny, ale to nie znaczy,  że będziemy się bali i 

nie będziemy próbowali rozwijać. Chcemy rozwijać szkolnictwo zawodowe, bo to jest przy-

szłość. Mam nadzieję, że wejdzie zapowiadana reforma oświaty, że będą zlikwidowane gim-

nazja  

i rozszerzy się szkolnictwo ponadgimnazjalne. Dla oświaty dajemy 28.630.000,00 zł, jest to 

bardzo dużo. Subwencja jest mniejsza, a mimo to dokładamy z budżetu powiatu, co świadczy 

o tym, że Zarząd Powiatu pochyla się nad tym problemem, dokłada, znajduje pieniądze i nie 

boi się. Oprócz tego trzeba powiedzieć jasno, że mamy pewne zawirowania, jeżeli chodzi  

o pewne zobowiązania dla Ministra Finansów. Nasze propozycje, jakie były przedstawione 

uważam, że były słuszne, bo udało się nam porozmawiać w Ministerstwie Finansów, udało 

się nam pewne rzeczy wyjaśnić. Mamy trzy rozprawy zawieszone, nie ma nakazów komorni-

czych, najbliższa rozprawa, która będzie za 2009 rok odbędzie się 11 stycznia 2016 roku. To 

znaczy, że nasze przewidywania i nasze prognozy, konsultacje z Radnymi i w Zarządzie były 

w miarę słuszne, bo opanowaliśmy złą sytuację. Podkreślam, że nie ma mowy o likwidacji, 

czy łączeniu, jest mowa zwiększaniu i nakładzie na szkolnictwo zawodowe. Będziemy chcieli 

pozyskać trochę środków finansowych z zewnątrz i inwestować w oświatę. Są też zaplanowa-

ne małe drobne inwestycje w szkołach, a to znaczy, że nie zapominamy o tej działce, bo ja 

uważam, że każda działka w powiecie jest ważna, bo jest też duża działka infrastruktura, a 

jeszcze większa to szkoły. Wspieramy też ratownictwo medyczne, wspieramy pogotowie, bo 

służba zdrowia jest też bardzo ważną dziedziną, oraz również promocja powiatu. Staraliśmy 

się to wszystko zrównoważyć, przedstawić w budżecie, nie pomijając nawet tych wskazówek, 

które w trakcie projektowania budżetu wskazywali radni. 

Radny Tomasz Kwarciński: jeśli chodzi o kwestie budżetu to nie ma sensu dublować tego 

wszystkiego, o czym w ciągu dwóch godzin obradowaliśmy na komisjach. Pozwolę sobie 

tylko powiedzieć, że nie do przyjęcia jest dla mnie kwestia wydatków inwestycyjnych odno-

śnie Żagania. Rozumiem potrzeby też innych gmin, jak najbardziej nie jestem przeciwny tym 

potrzebom. Jeżeli chodzi o tą uchwałę to wstrzymam się od głosu dlatego, że nie ma meryto-

rycznych uchybień. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała opinię pozytywną, więc jest to 

daleko idące, żeby być przeciw, dlatego się wstrzymam. 
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Radny Zbigniew Teler: Kolega Kwarciński mówił, że jeżeli chodzi o środki inwestycyjne na 

miasto Żagań, są dużo mniejsze, ja się zgadzam, to prawda, że są dużo mniejsze. Ale chcia-

łem jedną rzecz powiedzieć, przypomnieć, bo Pan, jako człowiek młody to pamięć ma bardzo 

dobrą, zresztą przekonałem się o tym. W Starostwie było spotkanie wójtów, burmistrzów 

wszystkich gmin powiatu żagańskiego, było podpisywane porozumienie i dyskusja na temat 

wspólnej współpracy w realizacji zadań w zakresie infrastruktury. Wszyscy byli, dogadywali 

się, jedynie miasto Żagań nie uczestniczyło, a wiecie dlaczego nie uczestniczyło, bo Pan 

Burmistrz powiedział, że jego to nie interesuje.  On podpisał porozumienie z Żarami i to z 

wielką pompą, na dziedzińcu w Pałacu. Z drugiej strony, jak człowiek obserwował tak duże 

wydarzenie, jeśli ja się mylę i nieprawdę mówię, to tu siedzą przedstawiciele prasy, były 

piękne zdjęcia na całą stronę z tego wydarzenia, to nawet nie wiedząc, jak będzie dalej to się 
cieszyłem, bo mówię, że jak teraz siły połączą to Żagań miasto będzie płynął miodem i mle-

kiem. Co się okazało, efekty wiadome i tutaj, jak stara zasada mówi, nie można kogoś uszczę-
śliwiać na siłę. My mamy działać na rzecz mieszkańców, ale skoro miały być takie środki 

przeznaczane na inwestycje, nowi inwestorzy i co nic, dlatego Panie Tomaszu był Pan Rad-

nym Miasta w tamtym czasie i Pan pamięta i Burmistrz powiedział, że nie uczestniczył, bo 

jego nie interesuje realizacja zadań wspólnych z powiatem żagańskim, tylko będzie realizo-

wał strategię inną, wspólnie z Burmistrzem Żar, co wyszło wszyscy wiemy, a szczególnie 

zainteresowani. Dzisiaj nie możemy mieć pretensji do kogoś, bo myślę, że uszczęśliwiać ko-

goś na siłę nie ma co, tym bardziej, że tych środków jest tyle ile jest. Biorąc prognozę finan-

sową na następne lata, w Żaganiu będzie wiele robione, bo myślę, już w tym roku gmina Ża-

gań przystąpi do wspólnej realizacji w ramach powiatu żagańskiego. 

Radny Zbigniew Białkowski: powiem tylko, że chyba ktoś celowo próbuje nas wszystkich 

wprowadzić w błąd ponieważ współpraca ze Starostwem i Miastem Żagań już od dawna 

układa się bardzo dobrze i to od drugiej połowy 2013 roku. Było w tym czasie zrobionych 

sporo wspólnych inwestycji. Na dowód tego chciałem przytoczyć budowę chodnika na ul. 

Żółkiewskiego, której wartość wynosiła 121.000,00 zł, miasto dało 120.000,00 zł. W 2014 

roku modernizacja ul. Dworcowej wartość zadania 202.000,00 zł, miasto dało 80.000,00 zł. 

2015 rok przebudowa chodników w ciągu ul. Dworcowej w Żaganiu, miasto dołożyło 

50.000,00 zł do zadania, które było wykonywane w kwocie 376.000,00 zł. Za 533.000,00 zł 

była robiona przebudowa ul. Łąkowej w Żaganiu jest to skrzyżowanie od Żółkiewskiego do 

jaśminowej i również miasto dołożyło 50.000,00 zł. Były również wspólne plany na ul. Żela-

zną, gdzie miasto przygotowało  

w uchwale prawie 15.000,00 zł do przekazania, bo zadanie miało kosztować 29.000.000,00 zł, 

niestety nie udało się powiatowi tego zrealizować ze względu na terminy, dlatego te środki 

nie zostały przekazane. My rozmawiamy cały czas z Panem Starostą, myślę, że współpraca 

jest dobra, jako miasta, bo mówię tu w imieniu Pana Burmistrza, i są obietnice, że pewne dro-

gi będą wykonane w 2016 roku. Zaplanowano ul. Piastowską, Kochanowskiego, co jest w 

załączniku w sprawie Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego chociaż my-

ślę, że zabrakło jeszcze jednego punktu w tej strategii tzn. ul. Kolejowej, co jest dla nas bar-

dzo ważne i gdzie wcześniej rozmawialiśmy i to zadanie miało być uwzględnione. Natomiast 

jeśli powiem o współpracy z Żarami to ona całkiem czegoś innego dotyczy tzn. termomoder-

nizacji obiektów oświatowych, wspólne działanie w zakresie ograniczenia emisyjności spalin. 

Współpraca ta nie dotyczy inwestycji realizowanych na terenie powiatu żagańskiego. 

Starosta Henryk Janowicz: trzeba pewne rzeczy uporządkować. Po dokonanych poprawkach  

w proponowanym budżecie w niewygasach mówimy jasno o pewnych zadaniach. Przed chwi-

lą mówiliśmy o ul. Żelaznej w Żaganiu, o tym, że już robimy pewne kroki, bo żeby cokolwiek 

robić trzeba najpierw przygotować projekty. Dodatkowo, żeby budować drogi i modernizo-

wać chodniki, trzeba zrobić most. Na ul. Żelaznej musimy zrobić most i wprowadzimy to 

zadanie na rok 2017. Panie Kwarciński współpraca była i jest z wszystkimi samorządami w 
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powiecie, a moim marzeniem jest i podejrzewam, że większości radnych, że należy współpra-

cować, bo  

z tego efekty będą, zgoda buduje, a niezgoda rujnuje, a my sobie na to nie pozwolimy. Rozu-

miem, że każdy ma prawo do wypowiedzi i każdy ma prawo reprezentować pewien poziom  

i pewne swoje wartości. My naprawdę w tych swoich budżetach, które przygotowujemy na 

2014, 2015, 2016 wychodzimy do przodu, a mówimy już o roku 2017. Rozumiem, że chcia-

łoby się zrobić wszystko, ale nie da rady, bo budżet jest taki, jaki jest. Należy powiedzieć, że  

w Żaganiu do przebudowy inwestycyjnej, a szczególnie modernizacji chodników, zostały 

nam cztery ulice tj. Żelazna, Śląska, o czym każdy zapomina, Buczka i też jest zaplanowany 

projekt na ul. Buczka i ul. Kolejową, którą zostawiamy na koniec, ale z dwóch powodów, bo 

ona jest już rozpoczęta i modernizowana. Kończyliśmy ul. Dworcową i z wykonawcą ustalili-

śmy, że jak wystarczy środków to rozpoczynamy ul. Kolejową i do dworca PKP została zro-

biona. Cykl prac rozpoczętych w 2014, 2015 roku konsekwentnie realizujemy i planujemy do 

2017 roku. Nie można powiedzieć, że nie ma współpracy, że się pomija Żagań, jako duże 

miasto, bo samo może zrobić Szprotawa, Niegosławice, czy Gmina Wiejska Żagań. Inwesty-

cje są i cieszę się bardzo, że wiele samorządów, między innymi Gmina Żagań, Iłowa, Wy-

miarki, Niegosławice, Szprotawa, Małomice zadeklarowały chęć dobrej współpracy poprzez 

podpisywanie porozumienia tzw. porozumienia finansowego, że dokładamy do zadań okre-

ślone sumy, niejednokrotnie 50% wartości. Patrząc na budżet powiatu na inwestycje, nie tylko 

drogowe, ale też i inne inwestycje to mamy zapisane dofinansowanie z 12.0000.000,00 zł, 

6.000.000,00 zł zyskujemy dofinansowanie i to świadczy o tym, że Zarząd, Rada Powiatu 

pracuje dobrze, bo potrafi dogadywać się i pozyskiwać środki. Sukcesem jest budować coś, w 

co inni uważają, że warto inwestować, bo gdybyśmy planowali głupie inwestycje nikomu nie 

potrzebne, to nikt by nie chciał nam dołożyć nawet złotówki. Będę zawsze za tym, żeby takie 

zadania były realizowane, bo one budują więzi między samorządami i mieszkańcami. Dla 

mnie ważny jest Przecław, Dzikowice, Małomice, Szprotawa, Iłowa, Wymiarki. Tu siedzi 

Wójt Wymiarek i jest szczęśliwym człowiekiem, że w Witoszynie będziemy chodnik budo-

wać, gdzie w tym swoim cienkim budżecie znalazł 110.000,00 zł i dofinansuje do zadania, a 

świadczy to o tym, że samorządy ufają sobie, doszliśmy do dobrej współpracy. Szanuję to, co 

powiedzieliście do tej pory, co powiedział Pan Białkowski, Pan Teler, Pan Kwarciński, ale 

trzeba sobie uczciwie powiedzieć, że cały czas mówimy o budżecie powiatu i o zadaniach 

powiatu przy wsparciu samorządów i innych instytucji, bo między innymi pozyskujemy środ-

ki z Urzędu Marszałkowskiego, ze „Schetynówek” i też z Ministerstwa Infrastruktury. Każdy 

ma takie samo prawo startu, składaj wniosek otrzymuj dofinansowanie, bo ja miałem pew-

ność, że otrzymamy 50% dofinansowania do zadania przebudowa drogi w Brzeźnicy i cieszę 
się bardzo, bo tam był zły odcinek komunikacyjny, przy którym jest siedziba Gminy, zespół 

szkół oraz kościół, a również był problem poruszania się pieszych. Jest tam wąski most duże 

zagrożenie w ruch drogowym, a co najważniejsze wielkie ryzyko, a my musimy patrzeć na te 

problemy. Ryzyko jest bardzo ważne, bo jeżeli potrafimy zmniejszyć ryzyko, jeżeli chodzi o 

wypadkowość, to jest to zwrócenia uwagi na problemy ludzkie i obojętnie, czy to będzie 

miejscowość licząca 5 mieszkańców, czy 50.000 mieszkańców, będę ich jednakowo trakto-

wał. 

Rady Roman Śliwiński: z mojej analizy przedłożonych materiałów wynika, że budżet jest spo-

rządzony rzetelnie i na miarę posiadanych środków finansowych i zgodnie z ustawą o finan-

sach publicznych. Rozdzielenie środków wbrew stanowisku niektórych radnych na poszcze-

gólne gminy i miasta jest poprawne i zapewniające jego realizację w 2016 roku. Dziwi mnie 

stanowisko Pana Tomasza Kwarcińskiego, że Żagań otrzymuje tak mało. Z Pana wyliczeń 

wynikało, podawał Pan w mediach, że jest to około 300.000,00 zł ja jednak pozwoliłem sobie 

sprawdzić, jakie są planowane wydatki na miasto Żagań i wydatki majątkowe sięgają 
565.000,00 zł, wydatki majątkowe na 2016 rok nie przypisane do żadnych miejscowości, z 
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których Żagań również korzysta i Zarząd Powiatu mieści się w Żaganiu, jest to kwota 

640.000,00 zł. Panie Tomaszu, jeżeli doliczymy projekt niewygasających inwestycji za kwotę 
69.000,00 zł to jeżeli Pan to policzy to przekracza to kwotę 1.200.000,00 zł, są to poważne 

środki i dziwi mnie Pana stanowisko. Jeżeli Pan kwestionuje projekt budżetu, w którym Ża-

gań otrzymuje dość sporą kwotę, to ja Pana nie rozumiem o co Panu chodzi. 

Radny Zbigniew Teler: w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Białkowskiego, ja nie kwe-

stionowałem, czy ja mówiłem, że w Żaganiu nie realizuje się wspólnych zadań, tego chyba 

Pan nie słyszał. Miał Pan tam coś napisane i prawdę Pan mówił, bo o tych zadaniach pamię-
tam, bo jestem Radnym od 2005 roku. Dodałbym do tego wykazu, który Pan posiada jeszcze 

ul. Konopnickiej i zatoczka, bo to było dofinansowanie miasta, ul. Bolesławiecka również 
dofinansowanie miasta. Nie mówiłem, że nie ma współpracy, ja tylko powiedziałem o fak-

tach, że to miało miejsce. Z obecnym Burmistrzem współpracuję ja osobiście już 10 lat i nig-

dy między nami nie było niedomówień Panie Białkowski, niech Pan sobie to zakoduje. Dlate-

go mam prośbę do Pana, aby Pan poinformował dzisiaj Radnych, jakie owoce tego głośnego 

porozumienia, które miało miejsce na dziedzińcu Pałacu Książęcego, przyniosło, oczywiście 

oprócz efektów propagandowych. Nie mówiłem, że się nie realizuje, że się nie współpracuje. 

Radny Tomasz Kwarciński: odniosę się do tych spostrzeżeń Pana Radnego, ja w sposób jasny, 

jest to nawet zapisanie w protokole, w mojej interpelacji pisemnej odnosiłem się do inwesty-

cji drogowych i moje dzisiejsze zastrzeżenia też tego dotyczyły i to jest klucz sprawy. Co do 

tego, o czym mówił Pan Starosta, to ja może tak świątecznie, przekornie z jednej strony, ale z 

drugiej, jak najbardziej szczerze muszę powiedzieć, że dzisiaj jestem wniebowzięty po tym, 

co Pan Starosta powiedział, a mianowicie, że została przedstawiona mapa drogowa odnośnie 

inwestycji w Żaganiu obejmująca jakby całą kadencję. Bardzo się z tego cieszę i myślę, że 

możemy się wspólnie cieszyć i nie tylko radni z Żagania, ale cała Rada Powiatu. Rozumiem, 

że będzie to  

w protokole zapisane, będziemy się tego trzymać, bo jest to na pewno bardzo pozytywne echo 

całej tej dyskusji. 

Radny Zbigniew Białkowski: odniosę się tylko do słów Pana Telera, który ani nie mieszka  

w Żaganiu i chyba pomylił Rady, bo jesteśmy na radzie Powiatu, zajmujemy się powiatem,  

a nie Żaganiem, więc myślę, że z tego, jakie ma korzyści Żagań z podpisania porozumienia  

z Żarami, to chyba nie tu powinniśmy rozmawiać i nie my dwoje. Natomiast wracając do te-

matu inwestycji, dobrze, że w Żaganiu są inwestycje, dobrze, że są plany również na kolejne 

lata, ale ja tylko proszę, żeby w tych planach znalazła się ul. Kolejowa, żeby była zapisana w 

Strategii Rozwoju Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego. Rozumiem to, że nie 

wszystkie inwestycje muszą być w Żaganiu, ale muszy być również w innych miejscowo-

ściach, stąd też nie mówię, że będę przeciwny budżetowi, bo nigdy nic takiego nie powiedzia-

łem. Jestem za dialogiem tak samo, jak Pan Burmistrz i tu od razu prostuję wszystkim, że Pan 

Burmistrz nigdy nie wymawiał takich słów, że nie chce współpracować z powiatem, wręcz 

przeciwnie. To, co przytaczałem świadczy o tym, że ta współpraca jest, ta współpraca jest 

dobra i będzie, chociaż to niektórym przeszkadza, ale na pewno dalej będziemy współpraco-

wać. Dlaczego mówiłem  

o roku 2013 i wyżej, bo Pan Burmistrz akurat od połowy 2013 roku był Burmistrzem, a o 

wcześniejszych latach nie mówiłem. 

Starosta Henryk Janowicz: cieszę się bardzo z tych wypowiedzianych słów, moim marzeniem 

jest, jako Radnego Powiatu, Przewodniczącego Zarządu, Starosty, że jak będę występował  

z pismami do innych samorządów to Wy pomożecie mi, żeby inne samorządy dokładały do 

naszych inwestycji. Słowa kieruję do wszystkich radnych, żebyście rozmawiali też w swoich 

samorządach, jeżeli wyśle takie pismo do wójta, czy burmistrza to, żeby zrobił wszystko, aby 

dołożył się do naszych zadań, wspierał nasze zadania. Współpraca jest, była i będzie ze 

wszystkimi samorządami, podkreślam to, i odpowiem jeszcze na jedno pytanie, bo w trakcie 



14 

 

sesji to wynikło, odnośnie nagłośnienia. Aparatura nam się psuła, jeżeli chodzi o przemówie-

nia korzystając z mikrofonów, a każdy z nas mieszkańców powiatu zasługuje na profesjonal-

ne załatwiania pewnych rzeczy. Między innymi te nagłośnienie, które kupujemy w dobrej 

wierze, bo będzie służyło mieszkańcom powiatu, bo z tej sali powiatowej korzysta nie tylko 

rada powiatu, zarząd powiatu, czy komisje. W ciągu roku jest mnóstwo spotkań różnych in-

stytucji, tam się bardzo dużo dzieje. Jestem radnym powiatu mnóstwo lat i kiedy słyszę, że 

tam się coś dzieje to znaczy, że ta sala żyje, ma swoją duszę, ma naprawdę dobre klimaty i 

możemy być z tego zadowoleni. Udało się na zagospodarować trochę środków finansowych 

na koniec roku i nie chcemy rozdysponować ich na różne inne rzeczy, których nie byłoby 

widać, tylko zrobimy kawałek dobrej roboty i to będzie służyło nie tylko radnym powiatu, ale 

mieszkańcom i będzie wiele lat służyło i będą ludzie z tego zadowoleni, bo przez 16 lat nie 

inwestowaliśmy w tą salę. 
Niestety pracować trzeba też, mieszkańcy powiatu muszą z tego korzystać i spoza powiatu 

różne instytucje, które organizują również różnego rodzaju szkolenia i kursy. 

Radny Andrzej Katarzyniec: dyskusja na pewno pomoże w rozwiązywaniu wszelkich proble-

mów, ale ja mam jeszcze opinie Komisji Budżetu do odczytania. Dlatego proponuję zakoń-
czyć już dyskusję, która już nie prowadzi do konstruktywnych rozwiązań. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: chyba wszyscy zgodzimy się z propozycją Radnego 

Andrzeja Katarzyńca i dyskusję zakończymy. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie autopoprawki do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2016. 

Autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu ża-

gańskiego na rok 2016 zostały przyjęte jednogłośnie. 

           d)  przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2016,   
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczący Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: 

Na posiedzeniu komisji w dniu 15.12.2015 r. Komisja Budżetu i Finansów Powiatu  zapozna-

ła się z: 

1) projektem Uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na rok 2016. 

2) autopoprawkami do projektu przedłożonymi przez Zarząd Powiatu  

3) Uchwałą nr 550/2015 roku Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  

4) o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Na podstawie w/w dokumentów Komisja Budżetu i Finansów Powiatu opiniuje pozytywnie 

przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały budżetowej Powiatu Żagań-
skiego na 2016 rok wraz z autopoprawkami.. 

Zarząd Powiatu Żagańskiego w ustawowym terminie przedłożył projekt uchwały budżetowej 

na 2016 rok ( do 15 listopada 2015 roku).  Projekt został sporządzony w pełnej szczegółowo-

ści klasyfikacji budżetowej (dział, rozdział, paragraf) . 

Dochody i wydatki na 2016 rok są zrównoważone i wynoszą 69.895.589 zł w tym: 

1. dochody budżetu na rok 2016 w łącznej kwocie 69.895.589 zł, w tym: 

  1) dochody bieżące:    64.013.800 zł; 

2) dochody majątkowe: 5.881.789 zł; 

2. wydatki bieżące na łączną kwotę- 58.610.912 zł, w tym: 

1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej- 50.697.471 zł, z czego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane- 36.780.987 zł; 

b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych - 

13.916.484 zł; 



15 

 

2)  wydatki na dotacje na zadania bieżące- 3.132.346 zł; 

3)  wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych- 3.834.095 zł; 

4)  wydatki na obsługę długu publicznego – 947.000 zł; 

       3. Wydatki budżetu obejmują plan wydatków majątkowych na łączną kwotę    11.284.677zł,  

w tym: 

1) wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 11.284.677 zł; z czego na dotacje 

celowe i pomoc finansową z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów reali-

zacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych w kwocie 1.082.338 zł 

W planie dochodów i wydatków budżetowych wyodrębniono dochody i wydatki związane  

z realizacją: 
     1. dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych ustawami w kwocie 10.391.876 zł 

2. dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej 

wykonywanych na podstawie porozumień z organami tej administracji w kwocie 9.500 zł . 

3.  dochodów i wydatków związanych z realizacja zadań realizowanych w drodze umów lub 

porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 463.570 zł w tym: 

- zadania bieżące  –      283.420 zł; 

- zadania majątkowe –  180.150 zł. 

Ustalone kwoty rezerw są zgodne z Ustawą o finansach publicznych i wynoszą: 
  -  rezerwa ogólna  250.000 zł  

  -  rezerwy celowe  868.500 zł. 

Wydatki budżetu powiatu obejmują planowane kwoty dotacji udzielone w roku 2016 

w kwocie ogółem 4.182.346 zł, w tym: 

- dotacje podmiotowe w wysokości 1.182.000 zł; 

- dotacje celowe  3.000.346 zł.  

Przychody budżetu (wolne środki) w łącznej kwocie 2.800.000 zł zostaną przeznaczone na 

spłatę wcześniej zaciągniętych obligacji (wykup obligacji). 

W projekcie Uchwały budżetowej określono upoważnienia dla organu wykonawczego (Za-

rządu), które to upoważnienia są zgodne z ustawą o finansach publicznych. 

Wskazując na powyższe Komisja Budżetu i Finansów Powiatu  postanawia jak w sentencji 

niniejszej opinii. 

Komisja obradowała w  składzie : 

1.  Katarzyniec Andrzej 

2. Krugły Mariusz   

3. Bielawski Jerzy   

4. Kopta Marek 

5. Boryna Maciej   

6.Teler Zbigniew  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwa-

ły pozytywnie. 
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           e)  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie projekt uchwały budżetowej 

na 2016 rok w raz z autopoprawkami. 

Uchwała została przyjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym” przy udziale 20 radnych. 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym podziękować przede wszystkim Radnym, bo to jest 

istotne i ważne, Członkom Zarządu i Pani Skarbnik. Pani Skarbnik bardzo się napracowała z 

całym swoim wydziałem. Należy również podkreślić, że naczelnicy wydziałów też włączali 

się  
w prace budżetu, jak również dyrektorzy szkół i innych placówek. Budżet jest zrównoważo-

ny, mimo wszystko inwestuje, ma rozwój 20% jeżeli chodzi o inwestycje, co wskazuje na to, 

że  

w tych problemach, jakie obarczają naszą Radę z poprzednich lat, dajemy sobie radę, potra-

fimy to wszystko połączyć. Mam nadzieję, że wspólnie, cały rok, budżet będzie realizowany i 

chciałbym podziękować wszystkim Radnym, którzy głosowali za budżetem, bo to jest bardzo 

ważne. 

 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił przybyłych w trakcie obrad sesji policjantów 

Pana Pawła Pakulskiego oraz Komendanta, w który odbierze wyróżnienie dla Pana Adama 

Florczaka. O tym, co to jest za wyróżnienie to Przewodniczący Rady poprosił  Pana Starostę 
Henryka Janowicza. 

Starosta Henryk Janowicz: trzeba dobre inicjatywy wyróżniać, a przede wszystkim to, że 

funkcjonariusze, którzy pracują na terenie naszego powiatu są funkcjonariuszami powiato-

wymi naszej policji i ze swoich obowiązków wywiązują się należycie. Podczas patrolu do-

strzegli zagrożenie i przez swoją interwencję uratowali ludzkie życia, to jest bardzo ważne. 

Nie ma czegoś takiego, jak życie, jest to bezcenna rzecz. Chciałbym pogratulować Panu Paw-

łowi Pakulskiemu i na Pana ręce składam skromny upominek, a ode mnie i Przewodniczącego 

gratulacje  

i życzenia. Takich Policjantów potrzeba jak najwięcej, bo nie tylko karanie, ale też prewencja 

i zwracanie uwagi, udzielanie pomocy, bo ja powiem tak bardzo szanuję Wasza pracę, udzie-

lacie, wspieracie, pomagacie nam zwykłym obywatelom. Panie Komendancie na Pana Ręce 

składam dla drugiego funkcjonariusza Adama Florczaka to samo i te same życzenia i proszę 
w naszym imieniu przekazać swojemu podwładnemu.  (Nieobecność na uroczystości st. sierż. 
Adama Florczaka była spowodowana jego wizytą w Gorzowie Wlkp. W Lubuskim Urzędzie 

Wojewódzkim policjant z Komisariatu Policji w Iłowej odbierał nagrodę uznania z rąk Woje-

wody Lubuskiego, Władysława Dajczaka). 

Komendant Policji Artur Kamiński: chciałbym bardzo podziękować za docenienie naszej pra-

cy. Nie spodziewaliśmy się, że to wydarzenie może się odbić takim echem w mediach i Pana 

Starostę, bo funkcjonariusz Adam Florczak jest teraz u Pana Wojewody i też odbiera gratula-

cję za ten czyn. Jest to nasza codzienna praca i wydawało się takie normalne i ludzkie, że 

każdy  na miejscu funkcjonariuszy zachowałby się podobnie, ale bardzo dziękujemy, chcemy 

wykonywać tą pracę, jak najlepiej potrafimy i żeby wszyscy czuli się bezpiecznie. 

 

Starosta Henryk Janowicz: jeszcze mam inne podziękowania, Przewodniczący Rady odczyta,  

a chodzi o Radnego Powiatu, który ciężką swoją pracą przez 30 lat wspiera młodzież, szkoli, 

pomaga, kształci, socjalizuje. Jest to skromna osoba Radny Artur Niezgoda, dużo wnosi dla 

społeczności naszego powiatu. (Starosta Henryk Janowicz złożył gratulacje i życzenia). 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik w imieniu Rady Powiatu przeczytał list, który składa-

ny jest na ręce Radnego Artura Niezgody: Jubileusz 30 - lecia działalności jest wspaniała 

okazją, by wyrazić uznanie dla zaangażowania i wytrwałej pracy uwieńczonej licznymi sukce-

sami wychowanków, rozwijania ich zainteresowań i predyspozycji tanecznych i sportowych. 
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Jesteśmy pełni podziwu dla zapału, inwencji i talentu oraz wkładu, jaki wnosisz w kształtowa-

nie postaw, zachowań i umiejętności dzieci i młodzieży. Składamy serdeczne życzenia zdro-

wia, radości, wszelkiej pomyślności i wytrwałości w budowaniu szkoły tańca i walki otwartej 

na marzenia  

i potrzeby młodych ludzi. Niechaj kolejne lata staną się pasmem samych sukcesów i samych 

radosnych dni. 

Radny Artur Niezgoda: jest mi niezmiernie miło, że moja działalność, praca, jako instruktora 

sztuki walki i tańca została zauważona przez Radę Powiatu Żagańskiego. Osiągnęliśmy mnó-

stwo tytułów Mistrzów Polski, Mistrzów Województwa, Mistrzów Świata, Europy, nie tylko  

w sztuce walki, ale również w tańcu młodzieżowym. Ostatnio wydarzyło się takie bardzo 

ważne i miłe dla mnie zdarzenia, na egzaminie oyama karate, który odbył się w Żaganiu, 

uświadomiło mnie w tym, że to co robię  jest dobre, bo moja była wychowanka z Iłowej, któ-

ra trenowała  

u mnie przez wiele lat, w tej chwili jest mama dwójki wspaniałych dzieci i przyprowadza 

swoje dzieci na zajęcia do mojego wychowanka Wojciecha Furtaka, który prowadzi klub Oy-

ama Karate w Iłowej. Jest to takie pozytywne, że moja ciężka praca dalej funkcjonuje. 

      7) Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o przedstawienie uzasadnienia do projektu 

uchwały. 

Starosta Henryk Janowicz: projekty już są przygotowane, bo w Programie Rozwoju 

Obszarów Wiejskich są określone zadania, strategia i musimy się do nie dostosować. 
Uznaliśmy, że mamy jeden projekt, który wpisujemy i będziemy robić wszystko żeby 

pozyskać na to zadanie środki. Mówimy o drodze miejscowości Bożnów, jaka ta droga jest 

każdy wie, bo wielu z nas z niej korzysta. Realizacja zadań z udziałem środków z PROW 

dotyczy małych miejscowości, wiejskich o ściśle określonych planowanych inwestycjach 

przy współpracy gmin.  

Przewodniczący Rad Mirosław Gąsik: komisje nad tą uchwałą nie procedowały, ponieważ 
wprowadzono ją do porządku dzisiejszych obrad. Czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 

w/w projektu uchwały. 

Radny Zbigniew Białkowski: wracam do togo, co mówiłem już wcześniej, czyli do tego, że  

w projekcie uchwały w sprawie Strategii Zrównoważonego Rozwoju Powiatu Żagańskiego 

jest załącznik Nr 5 i składam wniosek o wprowadzenie zadania w pkt. 44 „Przebudowa 

chodnika na ul. Kolejowej w Żaganiu”. 

Starosta Henryk Janowicz: mówiłem o zadaniach realizowanych z Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, czyli małych i wiejskich miejscowości. Dlatego ja od razu 

powiedziałem o co chodzi, bo nie mieliśmy nawet przygotowanych takich projektów żeby to 

wpisać, a do końca roku musimy to złożyć i chodzi tylko o obszary wiejskie. Dofinansowanie 

na realizacje tych zadań wynosi 67%, a po przeanalizowaniu projektów okazało się, że tylko 

jeden się kwalifikuje do złożenia, aby uzyskać dofinansowanie. Dlatego nie można wpisać ul. 

Kolejowej w Żaganiu ponieważ nie jest to obszar wiejski. Wpisać możemy, możemy 

przegłosować, ale ja powiem, co będzie, bo nie otrzymamy na to zadanie dofinansowania, bo 

ten Program nie obejmuje realizacji tego zadania. 

Radny Zbigniew Białkowski: ja się z tym zgadzam, ale dzisiaj otrzymaliśmy projekt uchwały  

i jest załącznik Nr 5, w którym również te zadania, jak przebudowa chodnika przy ul. 

Piastowskiej są wpisane. Przebudowa ciągu pieszego drogi przy ul. Kochanowskiego jest 

wpisana, a więc z tego tytułu może dobrze byłoby wpisać również ul. Kolejową. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy składa Pan wniosek formalny w tej sprawie? 

Radny Zbigniew Białkowski: dobrze nie składam, ale tylko pamiętajmy o tym, że w kolejnych 

latach będzie ta ulica robiona. 
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Starosta Henryk Janowicz: będziemy to robić albo z innego programu, albo będziemy 

wspólnie realizować to zadanie, bo PROW ogranicza na realizację tego zadania. Projekt 

uchwały trafił na dzisiejszą sesję, bo do końca roku mamy termin na zgłoszenie, a żeby 

zgłosić trzeba mieć pełną dokumentację, a uchwała jest końcowym efektem. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 20 radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje. 
Radni nie składali interpelacji. 

8. Informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Piotra Ciołkę oraz Radnego 

Leona Cuprycha do zapoznania się z protokołem XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 

18 grudnia 2015 roku i proszę zwrócić uwagę, żeby w protokole były zapisane, słowa radnego 

Tomasza Kwarcińskiego, że się cieszy i jest wniebowzięty. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił n/w informacje: 

- Lubuski Wojewódzki Konserwator Zabytków w Zielonej Górze informuje o udzielonej do-

tacji w wysokości 29.170,00 zł dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP  

w Szprotawie na dofinansowanie prac konserwatorskich i restauratorskich przy zespole 

dwóch ołtarzy bocznych, 

- Urząd Miasta w Żaganiu informuje o udzielonej dotacji w wysokości 100.000,00 zł dla Pa-

rafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia NMP w Żaganiu. 

Starosta Henryk Janowicz: jak co roku zapraszam wszystkich na spotkanie wigilijne, nowo-

roczne, które odbędzie się w dniu dzisiejszym o godz. 13
00

 na sali konferencyjnej w Staro-

stwie Powiatowym w Żaganiu przy. Ul. Dworcowej 39. 

  9. Wnioski.  
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił o składanie wniosków. 

    Radni nie złożyli wniosków. 

    12. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11
35

 ogłosił zamknięcie XII sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 18 grudnia 2015 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  

 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 

 

 


